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Privremena bolnica u "Areni" od oktobra radi danonoćno, trenutno smešteno 413 pacijenata 

Iako se broj novoobolelih od koronavirusa polako smanjuje, broj preminulih je i dalje visok kao i broj 

hospitalizovanih. U ovom trenutku u bolnicama u Srbiji se leči 9.700 pacijenata obolelih od kovid-19 a u 

privremenoj kovid bolnici u beogradskoj "Areni" trenutno je 413 pacijenata sa težom kliničkom slikom, 

rekao je za RTS doktor Predrag Bogdanović. 

Privremena kvovid bolnica u "Areni" po drugi put je otvorena 25. oktobra i od tada je kroz nju prošlo 

2.080 pacijenata, kaže za RTS upravnik te privremene bolnice doktor Predrag Bogdanović. 

"Korz 'Arenu' je prošlo 2.080 pacijenata a trenutno ih je 413. Statistički podaci pokazuju da je veći broj 

otpusta od prijema ali nema mesta opuštanju. Pacijenti koji su ostali su sa težom kliničkom slikom i 

neretko na lečenju ostaju i po mesec dana.  Svih 350 mesta na kiseoniku su  popunjena. Imamo i mlađe 

pacijente sa težom kliničkom slikom a stariji se uz pridružene bolesti teže i duže oporavljaju", kaže 

doktor Bogdanović. 

U privremenoj kovid bolnici u beogradskoj "Areni" svakodnevno se uradi oko 150 labaratorisjih analiza a 

rengenskih snimaka od 50 do 100. Danonoćno se radi a tako će biti i u vreme praznika. 

"Nama predstoje praznici, medicinske ekipe rade danonoćno a poruka je i dalje da se strogo poštuju 

vreme prevencije. Biće vremena da se vratimo starim navikama, sada socijalna distanca i maske ono su 

što svima može da nam pomogne", poručio je doktor Predrag Bogdanović. 



 
 

 

 

Vakcinacija širom Srbije – nada da je to početak kraja borbe protiv koronavirusa 

Posle Beograda, Novog Sada, Niša i Kragujevca imunizacija protiv koronavirusa danas je počela i u 

Novom Pazaru, i još dve srpske sredine na Kosovu i Metohiji. Dan ranije, prve doze vakcine primili su 

meštani Kosovske Mitrovice i Leposavića. U Prištini najavljuju mere zbog početka vakcinisanja na severu 

Kosova i Metohije, izražavajući sumnju da su unete ilegalno. 

Detaljan pregled pre vakcine prošli su neki od najstarijih stanovnika Zvečana i Zubinog Potoka. Među 

njima i Milanka Marković, prosvetni radnik u penziji. 

Markovićeva kaže da je vakcinacija jedno olakšanje, nešto što su čekali sa strepnjom, zebnjom i radošću. 

"Vakcinacijom će u prvom krugu biti obuhvaćene osobe starije od 65 godina, sa udruženim bolestima, 

koje spadaju u najrizičniju grupu u slučaju oboljevanja od kovida 19", navodi Ivan Vasić, v. d. direktora 

Doma zdravlja u Zvečanu, 

Prvih 75 doza vakcine protiv kovida 19 stiglo je u Novi Pazar. Namenjene su korisnicima tamošnjeg 

Gerontološkog centra. 

Šefadil Spahić, direktor ZZJZ Novi Pazar nada se da je ovo početak kraja borbe protiv virusa. 

"Još jednom pozvao bih sve građane i sunarodnike da se pridržavamo protivepidemisjkih mera. Jer 

pridržavajući se protivepidemijskih mera možemo da produžimo život našim starim", apeluje Spahić. 

U nekoliko privatnih domova za stare, epidemiološke ekipe juče su vakcinisale tridesetak korisnika. 



 
 

"Za vakcinaciju je neophodna izražena volja" 

Radoslav Milovanović, predsednik Udruženja privatnih domova za stare, navodi da se spiskovi prave i da 

ima dosta zainteresovanih. 

"Sinoć sam dobio poruku, postoji jedan dom u kom niko ne želi da se vakciniše, njih tridesetak. Za 

vakcinaciju je neophodna izražena volja. Ko ne izrazi volju ne može biti vakcinisan. Ako je osoba 

dezorjentisana ona dobije saglasnost srodnika, staratelja", ukazuje Milovanović. 

Tokom januara svakih sedam dana stizaće nove količine "Fajzerove" vakcine, kaže epidemiolog Predrag 

Kon. 

Dodaje da će u prva tri meseca naredne godine na raspolaganju biti 290 hiljada doza, umesto 340 koliko 

je ranije planirano, jer, kako kaže, "Fajzer" ne može da isporuči sve količine, zbog ogromne potražnje. 

 

 

Sazdanović: Nema oslobođenja od "okupacije" kovida 19 dok se masovno ne vakcinišemo 

Već sedam dana u Šumadiji broj novoobolelih opada. U bolnici je 320 hospitalizovanih, a 56 na 

intenzivnoj nezi. Direktor Kliničkog centra Kragujevac Predrag Sazdanović kaže za RTS da svi pacijenti 

zahtevaju kiseonik. 

Predrag Sazdanović je gostujući u Jutarnjem programu RTS-a istakao da je jedno od ključnih mesta u KC 

Kragujevc izolacija gde se primaju svi pacijenti koji su suspektni na kovid 19, za koje nema dokaza, a 

prikazuju sve kliničke slike osim pi-si-ar testa. 



 
 

"Od 1. marta krenuli da u borbu protiv kovida formirali su dva prostora koji su neophodni, kao filteri koji 

sprečavaju da pozitivni pacijenti uđu u zdravi deo KC Kragujevac", kazao je Sazdanović. 

Navodi da je 320 pacijenata u KC Kragujevac koji zahtevaju kiseonik. 

"Svi do jednog zahtevaju kiseonik", naglasio je Sazdanović. 

Predvideli su, kaže, krajem avgusta da će biti potrebe za kiseonikom i sada se završava oksigenacija 

Kliničkog centra. To znači, kaže, da će svi pacijenti imati dovoljno mesta za lečenje. 

Navodi da će Nacionalni štab doneti plan za vakcinaciju. 

"Nema nama boljitka i oslobođenja od ove okupacije kovida 19 ako se masovno ne vakcinišemo svim 

vakcinama za koje da dozvolu ALIMS", naveo je Sazdanović. 

Sve su vakcine, kaže, dobre, u smislu da štite od kovida 19. 

"Dok ne bude masovne vakcinacije u Srbiji ne možemo da računamo da ćemo pobediti. Veoma skupo 

košta lečenje. Oko 9.500 ljudi se leči u Srbiji. Ne znam koji ekonomski model može dnevno da nadoknadi 

ovoliko lečenje. Moramo da budemo pametni, da sačuvamo ekonomiju i da idemo na smanjenje broja 

lečenih pacijenata. To je isključivo disciplinovanim ponašanjem, zabranom okupljanja, zabranom 

proslava Nove godine i svega ostaloga", zaključio je Sazdanović. 

 

 

"Organizovati doček Nove godine je u suprotnosti sa zdravim razumom": Dr Janković upozorava da bi 

tako usledilo ENORMNI PORAST broja zaraženih za Božić 

Nema prostora za popuštenje mera, kaže direktor Klinike za anesteziju KC Niš Radmilo Janković i dodaje 

da ne veruje da će biti dozvoljeno da se organizuje doček Nove godine po restoranima, kafićima. 



 
 

On je za TV Pink naveo da je rizično bilo kakvo ohrabrivanje ljudi da dolaze u blizak kontakt. 

"Ne verujem da će Krizni štab da doneti bilo kakva mera koja će podrazumevati organizaciju dočeka 

Nove godine jer je to u suprotnosti sa zdravim razumom i sa svim što pričaju zdravstveni radnici", rekao 

je Janković. 

Ukoliko bi se dozvolio doček Nove godine, kako kaže, rezultat bi bio enormno povećanje broja zaraženih 

7, 8. i 9. januara. 

"Nije nevažno kakvu ćemo poruku poslati oko organizacije Nove godine, jer kasnije ide Božić. 

Problematično je bilo kakvom nejasnom porukom ohrabrivati organizovanje dočeka Nove godine 

posebno mlađih osoba", naglasio je on. 

Napominje da mladi uglavnom nemaju dovoljnu predstavu koliko je kovid 19 ozbiljna i teška bolest. 

Protiv je i rada kafića do 20 sati, jer bi to značilo organizovanje dnevnog dočeka, što bi za rezultat imalo 

povećanje broja zaraženih. 

"Stimulisati nekog da uradi takvu stavar je van zdravog razuma", smatra doktor i podseća da je u 

bolnicama u Srbiji trenutno 9.700 pacijenata zaraženih virusom korona. 

 

 

PODVIG LEKARA IZ TIRŠOVE Bebi odstranjen tumor na jetri novom metodom, najmlađi pacijent na 

svetu 

U Univerzitetskoj dečjoj klinici u Tiršovoj operisana je beba stara pet meseci koja je imala tumor jetre. 

Tumor je uklonjen posebnom ALPPS tehnikom koja se izvodi u dva zahvata, a operisana beba je najmlađi 

pacijent u svetu kojoj je urađen ovakav zahvat. 

Operaciju je izveo tim lekara predvođen prof. Aleksandrom Sretenovićem iz Tiršove i dr Srđanom 

Nikolićem iz Instituta za onkologiju. 



 
 

Nikolić kaže za Tanjug da su bebi tumor otkrili pedijatri kada je imala tri meseca. 

Tumor u jetri bio je veličine 11 santimetara, a najpre je beba dobijala hemoterapiju u Dečjoj klinici u 

Tiršovoj. 

- Nakon hemoterapije tumor se smanjio na šest santimetara. Onda smo prof. Sretenović i ja odlučili da 

se uradi operacija, da pokušamo da odstranimo tumor, a da sačuvamo što više zdrave jetre da bi dete 

moglo da živi - navodi Nikolić. 

Napominje da mora da se sačuva više od 30 odsto zdrave jetre da bi taj zdravi deo mogao da se 

regeneriše i da pacijent može da živi. Urađeni su neophodni snimci, a lekari su odlučili da je jedino 

moguće da se pokuša ALPPS metodom koja se radi kod odraslih ljudi, a vrlo retko kod dece. 

„- Operacija je prošla dobro, kao i postoperativni tok. Kada smo proverili literaturu videli smo da je ova 

beba najmlađe dete na svetu kome je urađena takva vrsta hirurške intervencija“ - rekao je Nikolić. 

Pojašnjava da se ALPPS metoda odstranivanja tumora na jetri izvodi u dva zahvata. U prvom zahvatu se 

odvoje bolestan od zdravog dela jetre, podvezuje se glavni krvni sud koji dovodi krv do jetre, ali samo 

grana koja vodi krv do bolesnog dela jetre, dok se u zdrav deo organa obezbedi normalna prokrvljenost. 

„- Ostavi se mali dotok krvi i u taj bolesni deo jetre da bi mogao da obavlja bilo kakvu funkciju. Zdravi 

deo jetre se tako za kratko vreme regeneriše, da može da preuzme kompletnu funkciju“ - pojasnio je 

Nikolić. 

Za sedam do 10 dana zdravi deo jetre može da se duplira i tek nakon što se regeneriše može da se 

odstrani bolesni deo organa. 

Dr Nikolić kaže da je za tu vrstu operacije potreban multidisciplinarni tim. Da onkolozi iz Instituta za 

onkologiju i hirurzi iz Tiršove imaju dobru saradnju poslednje dve, tri godine i da zajedno učestvuju u 

lečenju dece koja imaju tumore na jetri. 

Tumori na jetri su retki kod dece, a dr Nikolić kaže da su veoma smrtonosni ukoliko se mališani ne 

operišu. 

Metoda ALPPS se primenjuje kod odraslih i ovo je prvi put da je primenjena u Srbiji kod dece, a beba od 

pet meseci je najmlađi pacijent u svetu operisan ovom metodom. 

U literaturi je opisano da je najmlađe dete koje je operisano do sada tom metodom imalo 20 meseci i 

operacija je urađena 2014. godine. 

 

 



 
 

 

 

Lončar potvrdio da je pukla cev u novoizgrađenoj bolnici u Batajnici: Dešava se svuda, KVAR JE 

SANIRAN 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar potvrdio je danas da je pukla cev u novoizgrađenoj bolnici u Batajnici i 

dodao da je kvar saniran i da nikakvih posledica nije bilo ni po zdravstvene radnike ni po pacijente. 

"To se dešava i u stanu i u hotelu, može se desiti svuda", rekao je Lončar za Pink. 

Dodaje da je njihov problem što nekima ne odgovara ono za šta se zalaže predsednik Srbije Aleksanda 

Vučić. 

Kako kaže, više od 40 procenata pacijenata zadržavamo na bolničkom lečenju. 

"U drugim zemljama dolazite u bolnicu tek kada vam je jako loše i to mnogo manji procenat ljudi", rekao 

je Lončar. 

Kako kaže, vakcina u Srbiji je jedina stvar koja može da nam sada reši problem. 

"Ono što mi kao država radimo, jeste, da smo se potrudili da nabavimo vakcinu među prvima u Evropi. 

Stižu nam i dodatne količine, napravljena je i prioritetna lista", rekao je Lončar i dodao da se očekuje više 

od milion doza u januaru. 

Kako kaže, idemo ka svetlu na kraju tunela i da se spasu životi i zdravlje građana. 

Lončar je, govoreći o vakcinama na Kosovu i Metohiji, rekao da ne može da veruje da neko u ovoj 

situaciji koristi stvari i svodi ih na politiku. 



 
 

"I kada radite sve da pomognete toneko svodi na politiku... Svaka ta vakcina spasava jedan ljudski život, 

a oniimaju nešto protiv toga. Bez pomoći Srbije oni bi prvu dozu vakcina mogli dadobiju tek u junu 2021. 

godine. Oni imaju politički problem, da ne mogu da se pomire sa politikom mira i politikom pomoći 

predsednika Vučića", naveo jeLončar. 

Ističe da dok se svet bori za živote, oni traže razloge da nađu nešto protiv toga. Lončar je istakao da se u 

vreme pandemije stiže i obnavlja se i Infektivna klinika i da se tu neće stati. 

"U sredu će biti postavljen kamen temeljac za KC Vojvodine. Da ne pričamo o KC Niš i KC Srbije, bolnici u 

Kruševcu, Batajnici. I onda to nekome smeta. Može da im se ne sviđa Vučić, ali u ovoj situaciji se ne 

gleda politika, već šta može da se uradi", rekao je Lončar. 

Dodaje da u Srbiji svako može da dođe do lekara, i da je nekima upravo to problem, kako kaže, problem 

im je to što je Srbija uspela da odgovori ljudima na njihove potrebe. 

"Njima Srbija odgovara samo zbog kase, ni zbog čega drugog. Zamislite da je korona došla dok su oni bili 

na vlasti. Ne želim ni da zamislim. Ništa nisu uradili niti uložili i sada im smeta što je Vučić dao novac i što 

je ovoliko bolnica obnovljeno i koliko je izgrađeno u Srbiji", rekao je Lončar. 

 

 

Đerlek: Vakcinisano 700 korisnika staračkih domova, nije bilo nuspojava 

Državni sektretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je da je vakcinisano 700 korisnika 

staračkih domova i da se kod vakcinisanih nisu javile nuspojave. 

On je za televiziju Hepi rekao da je Institut za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut" napravio 

plan primanja vakcine.   



 
 

"Batut je napravio plan ko će kad primiti vakcinu, ali na to utiče i epidemiloška situacija. Od polovine 

januara vakcinu će primiti zdravstveni radnici", rekao je Đerlek.   

Đerlek je dodao da će Srbija u januaru dobiti novih 80.000 doza Fajzer vakcine i da narednih dana 

Agencija za lekove treba da izda sertifikat za rusku vakcinu Sputnjik V i kinesku vakcinu.   

"Vakcinu može da primi samo zdrav čovek, ako se neko pojavi sa temperaturom, on taj dan neće moći da 

se vakciniše", kazao je Đerlek.   

 

 

U januaru milion doza vakcine, sledeći za vakcinaciju zdravstveni radnici 

U januaru stiže još milion doza vakcina protiv koronavirusa, a posle starijih od 70 godina, vakcinu će 

sledeći primiti zdravstveni radnici, izjavio je večeras ministar zdravlja Zlatibor Lončar. 

Ministar je istakao da je vakcina trenutno jedino rešenje koje nas može izvući iz problema zvanog 

koronavirus i da je zbog toga bitno da se što više ljudi vakciniše, prenosi Tanjug. 

Za TV Pink, Lončar je rekao da je država učinila sve da što pre nabavi vakcinu, što je, dodaje, i uspela, jer 

je bila jedna od prvih u Evropi koja je počela sa vakcinacijom. 

Ministar je kazao da je država apsolutno spremna za dolazak milion vakcina i masovnu vakcinaciju. 

Najavio je i da će u naredna tri dana, do srede, biti puštena obnovljena odeljenja Infektivne klinike u 

Beogradu i da je država uspela i da ulaže u renoviranje bolnica usred pandemije. 

Lončar je najavio i da će naredne nedelje biti postavljen i kamen temeljac za KC Vojvodine, kao i da će 

biti otvorena Interna klinika KC Vojvodine koja je kompletno opremljena sa više od 200 kreveta. 



 
 

Upitan da prokomentariše pojedine kritike zbog odluke Srbije da u južnu srpsku pokrajinu deo budućih 

vakcina pošalje i za nesrpsko stanovništvo, Lončar je rekao da će uvek postojati oni koji će i humane 

poteze politizovati. 

„Ako neko ima zamerku na to, onda smo ušli u ozbiljan problem. Mada, siguran sam da je to jedna 

manjina, i tu nisu problem ni vakcine, ni građani...Kada pogledate komentare tih ljudi koji će dobiti 

vakcinu, oni su oduševljeni”, ukazao je Lončar. 

Govoreći o pucanju cevi u kovid bolnici u Batajnici, Lončar je rekao da se taj incident dogodio bez ikakvih 

posledica po zdravstveno osoblje i pacijente i da je kvar saniran, te osudio što su pojedini mediji pisali o 

tom slučaju kao da su ga, kaže, „jedva dočekali”. 


